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Acta de la Comissió Permanent de la Facultat de Geografia i Història  

celebrada el dia 12 de març de 2019 
 
Dia: Dimarts, 12 de març de 2019 
Hora: 15.30 hores 
Lloc: Sala de Juntes 
  
Presidit per: Ricardo Piqueras, Degà de la Facultat 
 
Secretària: Arlinda Garcia Coll 
 
Hi assisteixen: Beltran Costa, Oriol; Buxeda i Garrigós, Jaume; Carbonell Guberna, Jaume; Estrada Bonell, Ferran; 
Garcia Coll, Arlinda; Gené Pinós, Pilar; Gil Alonso, Fernando (en substitució de Joan Tort Donada); Gurt Esparraguera, 
Josep Maria; Ibáñez Andujar, Àngels; López Cachero, Francisco Javier; Piñol Alabart, Daniel, Piqueras Céspedes, 
Ricardo; Santacana Torres, Carles i Terés Tomàs, Rosa. 
 
S’excusen: Buenacasa Pérez, Carles; Conejo Da Pena, Antoni i López Bustins, Joan Albert. 
 
Ordre del dia: 
 
1.- CAP Raval Nord 

S’inicia la reunió a les 15:37 h. 
 
El degà explica la convocatòria de la reunió amb un únic tema del dia donada la transcendència del tema que ocupa la 
reunió i la voluntat de donar resposta immediata i consensuada als fets que estan succeint. 
  
El fet que motiva la convocatòria de la reunió és la publicació en l’edició digital del diari El Periódico de la notícia sobre 
la proposta d’ubicació del CAP Raval Nord al solar on actualment es troba el camp de pràctiques arqueològiques de la 
Facultat. El degà vol donar explicacions del que ha passat, de les gestions fetes fins al moment i de les actuacions que 
s’han de fer a partir d’aquest moment. 
 
El 27/2/2019 es va rebre una petició de la Sra. Gemma Sendra (Regidora d’ERC a l’Ajuntament de Barcelona) per tenir 
una reunió amb els degans de les Facultats de Filosofia i Geografia i Història i l’Administradora de Centre, reunió que 
va tenir lloc el dia 5/3/2019. A aquesta reunió van assistir, a més de  les persones esmentades anteriorment, el Dr. 
Gurt (com a responsable del campus arqueològic), així com l’arquitecte assessor del grup municipal d’ERC, la Directora 
General de Patrimoni i el Cap de Servei d’Arqueologia de la Generalitat. En aquesta reunió, la Sra. Sendra va exposar 
que la reunió té com a objectiu cercar l’opinió dels responsables de les facultats sobre una possible ubicació a l’actual 
campus arqueològic de la facultat del CAP Raval Nord. Aquesta opció es planteja com a alternativa al conflicte entre 
l’Ajuntament i el MACBA davant de la voluntat del primer de revocar la concessió de la capella de la misericòrdia al 
Museu per a ubicar el nou CAP Raval en aquests solar i el rebuig del MACBA a perdre dita concessió, al·legant 
necessitar aquest espai. 
   
En aquesta primera reunió ja es van exposar tot el seguit de problemes de la proposta de la Sra. Sendra. No obstant 
això, les parts es van emplaçar a una segona reunió, la qual va tenir lloc el dia 11 de març. En aquesta reunió, el Dr. 
Gurt va explicar la importància del patrimoni arqueològic del campus, a més de la seva funció des del punt de vista 
docent. En canvi, el Cap de Servei d’Arqueologia i la Directora General de Patrimoni van defensar la possibilitat de 
desmuntar el camp arqueològic i van proposar cercar un altre lloc on els estudiants poguessin fer les seves pràctiques. 
Els degans i l’Administradora de Centre van exposar els problemes vinculats a la incompatibilitat d’usos i la 
problemàtica que generaria un CAP ubicat en un campus universitari.  
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Després d’aquesta reunió, es va parlar amb el cap del Gabinet del Rectorat i es decideix prendre una postura 
institucional que consisteix en no reconèixer com a interlocutor a un grup municipal i indicant que la UB donarà 
resposta institucional en cas que hi hagi una proposta que provingui del govern municipal.   
 
La següent reunió que va tenir lloc va ser el dia 11 de març. En aquesta reunió els degans plantegen aquest 
posicionament institucional de no donar resposta a la proposta, en procedir d’un grup municipal. No obstant això, un 
cop finalitzada la mateixa, es va insistir en què, en cas que s’hagués de donar una resposta, aquesta seria per ratificar 
els arguments en contra donats a la primera reunió, en el sentit de defensar el valor del campus arqueològic, el seu 
actual funció docent i en la impossibilitat de conciliar l’ús d’un espai universitari amb un CAP. Malgrat aquesta 
situació, aquella mateixa nit es publica la notícia a El Periódico, on s’afirma que el solar és propietat de la facultat i que 
s’ha parlat amb les parts i que “veuen amb bon ulls l’operació”, informacions que, en els dos casos, són falses. 
 
El mateix dia de la reunió (12 de març) s’ha parlat amb el Cap del Gabinet del Rectorat i s’ha acordat que la UB farà un 
comunicat. També s’ha trucat al Gerent de l’Ajuntament, qui afirma que era desconeixedor d’aquesta maniobra per 
part del grup d’ERC, i recomana que el comunicat de la UB sigui molt clar en el sentit del rebuig de la proposta. En el 
moment de la reunió, aquest comunicat ja s’ha publicat al web de la UB i se li ha donat difusió mitjançant el gabinet 
de premsa de la UB. 
 
Es planteja la voluntat de la Facultat d’elaborar un document propi per expressar clarament els problemes que 
comporta la proposta i donar-li difusió de forma ràpida. S’acorda que el Dr. Gurt elaborarà un document destacant el 
paper del campus arqueològic com espai docent i de pràctiques i també el seu valor patrimonial, mentre que el Degà i 
l’Administradora de Centre treballaran en un document que reculli els problemes que generaria la ubicació del CAP al 
campus. El Dr. Santacana demana que en aquest document s’inclogui el fet que nosaltres també som veïns del Raval.  
 
A les 16.20 hores el degà aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 

 
 
 
La Secretària       Vist i plau 
Arlinda GARCIA COLL      El Degà 
        Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 
 


